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Zápis z 8. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná 

(dále „ERF“)  konaného v úterý 21. ledna 2025 od 18 hod. 

na faře v Dolní Čermné 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová, Jan Moravec 

a Ondřej Málek 

Hosté: Jana Brychtová z Bystřece – nová stavební vikariátní technička od 1. 1. 2025 
(jen na začátek od 18.00) 

Jiří Vávra – ohledně návrhu, jak ušetřit za světla v kostele v DČ (od 19.00) 

 

1. Zahájení jednání  

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2.  Přivítání a seznámení se s novou stavební vikariátní techničkou Janou 

Brychtovou z Bystřece  

pí. Brychtová byla seznámena s tím co bylo již opraveno v naší farnosti a co 
bychom chtěli opravit v budoucnu.  

H. Vágnerová zašle celý projekt, závazné stanovisko památkářů a povolení 
stavebního úřadu a další dokumenty (k etapám 2023, 2024, včetně rozpočtů) 

na opravu fasády farního kostela. Pí. Brychtová sdělila, že se s těmito dokumenty 
seznámí; připraví výběrové řízení pro etapu plánovanou na r. 2025. 

ERF sdělila, že bude žádat o dotace na opravu fasády od PK 500.000 Kč, 

FS 250.000 Kč, Městys 300.000 Kč. 

Bouda u kostela – nátěr – opláštění – o. Jan navrhl, aby se této problematice 
věnovala pí. Brychtová a navrhla řešení. Budeme dále projednávat na ERF.  

Kaple sv. Barbory – začít připravovat projekt – jedná se o dlouhodobý plán.  
Je třeba, abychom byli připraveni v případě vyhlášení vhodného dotačního titulu. 

Během ledna t. r. jsme se dozvěděli o dotačním titulu Ministerstva kultury 
„Havarijní program“, ale nemáme projekt, závazné stanovisko, povolení 
stavebního úřadu… Termín pro žádost o dotaci je do 31. ledna 2025, podání je 

nereálné. 

3.  Jiří Vávra – byl pozván na ERF z důvodu nabídky snížení spotřeby el. 

v kostele v DČ  

➢ výměna halogenů v oknech – sdělil, že světla jsou již zakoupena panem 

Pavlem Marešem a namontují je spolu na jaře 

▪ světla v presbytáři – Jan Moravec sdělil, že této problematice se věnuje 

kněz ze šumperska – sežene kontakt a předá J. Vávrovi, který s ním bude 

konzultovat světla v presbytáři farního kostela  

▪ světla u vchodů – ponechat také na konzultaci s knězem ze Šumperska; 

až bude nová omítka; bylo by vhodné řešení vkusnější a lépe fungující 

▪ topení – řešit až s případnou výměnou lavic, ale funguje, hřeje 
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4.  Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky apod. 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech.  

Rozvaha rok 2025 velké opravy, akce – návrhy:  

 oprava fasády kostela směrem k Orlovně – jižní a východní strana –  

cca 1.303.000 Kč 

 okna kostel DČ – v jednání 

 nový nábytek zákristie DČ – zjistit cenové nabídky 

 prořez dalších stromů na MH – řeší pan Tomáš Macháček a Marta Marešová, 

aby to bylo vše zase z dotačních titulů 

 okna fara – zatím neřešit  

 kůr DČ – využít prostor po starém měchu jako místo na odkládání – Pavel 

Okrouhlický zatím na to nemá čas – zatím neřešit 

 nové lavice kostel DČ – řešit až po opravě fasády kostela 

 varhany Petrovice – několik let starý odhad cca 15.000 Kč, domluveno, 

že polovinou přispěje obec Petrovice… 

 oltáře DČ – starý hlavní oltář – zatím neřešit 

 bouda u kostela – nátěr – opláštění – prohlédne pí. Brychtová a předá návrh 

 další návrhy? menší akce? navrženo opravit fasádu vstupů na hřbitov (nad 

schodištěm u sochy sv. Václava a nad schodištěm nad litinovým křížem) – 

řešit až po dokončení fasády kostela 

Největší akce – oprava fasády kostela směrem k Orlovně – jižní strana – 

cca 1.303.000 Kč 

Možné dotace: - Pardubický kraj 300.000 Kč 

- Městys Dolní Čermná 300.000 Kč 

- Fond solidarity BiHK 150.000 Kč  

- Ministerstvo kultury – Program obnova kulturních památek 
prostřednictvím ORP – sledovat vyhlášení dotace 

Rozdíl mezi schválenými dotacemi a celkovými náklady na opravu fasády 
v r. 2025 bude financován z vlastních finančních zdrojů farnosti příp. 

poskytnutých darů.  

▪ okna kostel DČ – od léta 2024 byla vedena jednání s památkáři (vyjednával 

přímo p. Tomáš Kunert. Děkujeme!) V pondělí 27. 1. 2025 se uskuteční snad 

poslední schůzka v Lanškrouně, kde by mělo být vše domluveno a schváleno.  

5. Opravy farního kostela sv. Jiří v r. 2022 až 2024 – ERF vzala na vědomí 
rekapitulaci a dosud vynaložené investice; bylo dohodnuto, že s touto rekapitulací 

budou seznámeni farníci v ústně ohláškách 

6.  Nábytek sakristie DČ 

Otec Jan oslovil ohledně předložení cenových nabídek: 
pana Kotyzu (firma z Vysokého Mýta) – byla předložena cenová nabídka 
pana Jana Svobodu – o zakázku nemá zájem 

pana Pavla Okrouhlického – nemůže v nejbližší době realizovat (nemocný)  

O. Málek sdělil, že zajistí další cenové nabídky. 
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7.  Přivedení vody do sakristie v DČ – o. Jan zaslal v této záležitosti e-mail 
starostovi městyse – zda by bylo možné připojit se na stávající vodovod na 
hřbitově s tím, že spotřeba vody v kostele by byla měřena vodoměrem v sakristii 

kostela a byla hrazena městysu 

8.  Okna sakristie vrchní – ERF rozhodla řešit na jaře nátěrem, byl osloven 
p. K. Mareš – podívá se na to a dá informaci 

9.  Malé okno na schodišti na kůr – natřel p. K. Mareš, provedl sponzorsky.  
Děkujeme! 

10.  Špatné zavěšení lustru kostel DČ – výměna navíjejícího mechanismu, ocelové 
lano asi v pohodě – info Fr. Mareš – zeptat se Petra Mareše, zda koupit naviják  

– M. Marešová 

11. Kácení stromů kolem fary – Úřadem městyse bylo povoleno pokácet dva 
nebezpečné stromy – osloven pan Tomáš Macháček, který by to přes zimu 

pokácel. Dřevo se využije na faře na topení. Úklid dřeva řešit brigádou.  

12.  Náhradní výsadba – požádat o možnost vysázení na veřejném prostranství – ERF 
nechce na pozemku sázet stromy, navrhla požádat p. Růžičku o výsadbu 

na pozemcích městyse.        Zajistí: M. Marešová 

13.  Pachtovné   

Pozemek v k. ú. Ostrov ppč. 6564 (pacht po p. Málkovi) – pachtovní smlouva 
podepsána s p. Hmírou na jeden rok do 25. 5. 2025. Z BiHK byla doručena 
zpráva, že pozemek můžeme prodat obci Ostrov, s návrhem jednotkové 

kupní ceny za 1 m2 dle znaleckého posudku. ERF navrhla sdělit tyto informace e-
mailem starostce obce Ostrov.   

zajistí: O. Jan, s formulací pomůže H. Vágnerová 

p. Hmíra – zatím nemá uhrazené pachtovné za rok 2024; bude upomínka.  
Pacht bude prodloužen na dobu určitou 1 roku 

14. Opravy a práce na faře a okolo fary 

• Výztuhy rezavé z pingpongárny – budou natřeny 
                                                   Úkol trvá, zajistí Jan Moravec na jaře  

• Zaměření pozemku a cest kolem fary – H. Vágnerová zažádá o případnou  
směnu na městysu. Nejprve O. Jan zajistí cenovou nabídku na geodetické  
zaměření. Úkol trvá 

• Dlažba na terasu fary – O. Málek sdělil, že je to 56 m2 – ERF souhlasí se 

zakoupením materiálu a provedením. O. Málek přinesl vzorek nenasákavé 

dlažby, kterou by myslel zakoupit na tento účel. – velikost 40x40, cena 

cca 550 Kč. ERF schválila nákup. 

Jan Moravec zjistí u Jiřího Moravce, zda ponechat malý kus betonku, který byl 
udělán v minulém roce ze zbytku betonu z opěrné zdi. 

Jan Moravec jednal s firmou Tomáše Maříka. 

Domluveno řešit brigádnicky (měl by zájem Filip Málek).  
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15. Kaple sv. Barbory – odtok dešťové vody ze střechy kaple – návrh p. Šejnohy 

Řešení: 

1. Opravit koryta – změnit směr spádu – ERF sdělení – zatím ponechat 

2. Opravit chodník – vyrovnat – J. Moravec zajistí cenovou nabídku 

od T. Maříka. ERF rozhodla řešit až po opravě fasády kostela. 

Celkovou obnovu kaple ERF rozhodla řešit až po opravě kostela, sledovat 

vyhlášení dotačních titulů (např. na Ministerstvu zemědělství, Ministerstvu 
kultury – na opravu drobných sakrálních staveb…) 

16.  Dořešení úhrad za odběr elektřiny v kostele ve Verměřovicích se spol. 
Alberon Letohrad s.r.o. – smlouva byla odeslána na Alberon spolu s fakturou za 
odběr elektřiny v roce 2024. Faktura je již uhrazena na vrácení smlouvy ještě 

čekáme.   

17. Strom u sakristie na MH a další stromy – opět žádost o dotaci na prořezání.  
Žádost připravuje p. T. Macháček 

 další části aleje + strom u sakristie    zajistí T. Macháček a M. Marešová 

18.  Informace k svatbám – květiny, úklid a jiné info 

O. Jan připravil písemné informace, které bude předávat snoubencům. Předkládá 
návrh textu ERF– členové ERF si to projdou – případná doplnění sdělí o. Janovi. 

Z minula:  

19. Klekátka v lavicích Petrovice – o. Jan poprosil Pavla Okrouhlického o opravu – 
ERF minule schválila, cenová nabídka 6.000 Kč za materiál a 3,5 dne práce 

zdarma. Práce provedena. Faktura zaplacena, polovinu zaplatila obec Petrovice. 
Děkujeme. 

20. Pomníky na hřbitově v DČ – děkujeme obci, že vyřizuje s majiteli odklízení 

pomníků (hřbitovních zařízení). Bylo by dobré učinit dotaz na městys, zda by bylo 
někde možné místo na odkládání.  Zajistí: H. Vágnerová 

21.  Vyklizení sena z farní stodoly – otec Jan se obrátil s prosbou na V. Kubíčkovou, 
přislíbila, že zajistí vyklizení starého sena – předpokládáme jaro, léto…  

22.  Vana v bytě o. Jana byla po téměř 30 letech vyměněna, snad bude zase dlouho 

sloužit     .  

23. Osvětlení hřbitova – projednával otec Jan osobně se starostou městyse 
na podzim; starostovi p. Helekalovi nyní o. Jan zaslal dotaz, zda se bude řešit 

osvětlení hřbitova.  

24. Kuchyň přízemí fara – z biskupství byla přivezena starší kuchyňská linka, jen 
za odvoz. Usazení řeší pan M. Pecháček. 

25. Suť u altánu – O. Málek sdělil, že K. Macháček to odveze, nevešlo se na traktor                                                                           
zajistí O. Málek 
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Další body: 

26. Otec Jan připomněl, že ERF psal email před Vánocemi, že byl požadavek od pana 
Pavla Mareše na zakoupení nových kláves do kostela v DČ. Pan Mareš zařídil, 

jsou již v provozu, byly využity už na Vánoce, vánoční koncert apod. Cena 
cca 16.000 Kč. 

27. Velké popelnice u kostela v DČ – označeno na hřbitov – papír a plast – návrh – 

kontejner na plast by měl být na hřbitově spolu s kontejnery na směs a bio, dále 
nějaký na sklo. Kontejner na papír ponechat na parkovišti.  Zajistí: H. Vágnerová  

28. Celorepublikové a celodiecézní sbírky – řešeno přes e-mail v prosinci. 
Odsouhlaseno stávající řešení. 

29.  Dotace viz mail 13. 1. – dotace na havarijní stav – H. Vágnerová sdělila, že se 
jedná o dotace hlavně určené na havarijní stav střech. Na fasádu nelze použít 
a vzhledem k tomu, že zatím nemáme projekt na kapli sv. Barbory – nelze 

stihnout podání 31. 1. 2025  

30.  Trhy MH 10. 5. – o. Jan informoval, že letos budou u Poutního domu, organizuje 
paní Aneta Macháčková z Horního Třešňovce 

31.  Špagát u kamen v sále – bude řešit Jan Moravec 

32. Drobné opravy přízemí interiér omítka: pohostinka, kancelář pastorační 

asistentky, chodba Koupelna, WC – o. Jan prošel s O. Málkem. Osloví s prosbou 
Tomáše Maříka. Jedná se o drobnou opravu.  

33.  Moneta nové podmínky – prostudovat – zatím nemáme lepší nabídku 

34.  Elektřina Jakubovice kostel – bude učiněn dotaz na městys.  

Prověří o. Jan, Hana Vágnerová 

35. Podněty členů ERF – žádné 

 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 18. března 2025 od 18 hod. na faře 
Dolní Čermné. Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo 

bude svoláno mimořádné jednání.       

 

 

Zapsal: o. Jan a Marta Marešová 

Schválili: členové ERF 


